



ဂျပန်နိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအချက်အလက်များ



ဂျပန်နိုင်ငံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာအချက်အလက်များ

ဂျပန်နိုင်ငံလွှတ်တော်သမိုင်း

၁။ ၁၈၈၉ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလအထိ ဂျပန်နိုင်ငံ လွှတ်တော်ကို မှူးမတ်များလွှတ်တော် (The House of Peers) နှင့် အောက်လွှတ်တော် (The House of Representatives) ၂ ရပ်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ အောက်လွှတ်တော်ကို ပြည်သူများမှ ရွေးချယ်တင်မြောက်ပြီး မှူးမတ်များလွှတ်တော် (The House of Peers) ကို မင်းမျိုးမင်းနွယ်များ၊ သူဌေးသူကြွယ်များ၊ မြေပိုင်ရှင်ကြီးများ၏မျိုးဆက်များနှင့် ဘုရင်မှ ခန့်အပ်ထားသူများဖြင့် ဖွဲ့စည်း ထားပါသည်။

၂။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီးတွင် ရေးဆွဲခဲ့သော ၁၉၄၇ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ရွေးကောက်တင်မြောက်ထားသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် အထက်လွှတ်တော် နှင့် အောက်လွှတ်တော် ၂ ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ လွှတ်တော် ၂ ရပ်လုံးမှ ကိုယ်စားလှယ် များကို ပြည်သူလူထုများက ရွေးကောက်တင်မြောက်ပါသည်။

၃။ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်အပြီး ၁၉၄၅ ခုနှစ်၌ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေတွင် မှန်ကန်သော မဲပေးခြင်းဖြစ်စေရန်နှင့် အမျိုးသမီးများအား ပထမဆုံးအကြိမ် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ခွင့်ပြုခဲ့ပါသည်။

၄။ လွှတ်တော်အဆောက်အဦများကို ၁၉၂၀ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် စတင်တည်ဆောက် ခဲ့ပြီး ၁၉၃၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် တည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့ပါသည်။ အဆောက်အဦ အများစုမှာ ၃ ထပ်ရှိပြီး အလယ်မှအဆောက်အဦသည် ကျန်ဘေးနှစ်ဘက် အဆောက်အဦ ထက်ပို၍ မြင့်ပါသည်။ မြေအောက်ခန်း ၁ ခန်းပါရှိပါသည်။ အလယ်မှ အဆောက်အဦသည် ၆၅.၄၅ မီတာ အတိုင်းအတာရှိပါသည်။ တောင်ဘက်အဆောက်အဦမှာ အောက်လွှတ်တော်၏

အဆောက်အဦဖြစ်ပြီး မြောက်ဘက်အဆောက်အဦမှာ အထက်လွတ်တော်၏ အဆောက်အဦ ဖြစ်ပါသည်။

၅။ ဂျပန်နိုင်ငံလွတ်တော် (National Diet) သည် ဂျပန်နိုင်ငံ တိုကျိုမြို့တွင် တည်ရှိပြီး အမြင့်ဆုံးအာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ အောက်လွတ်တော် (The House of Representatives) နှင့် အထက်လွတ်တော် (The House of Councillors) လွတ်တော် ၂ ရပ်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။

၆။ လွတ်တော် ၂ ရပ်လုံးသည် တူညီသောအာဏာရှိသော်လည်း အချို့အကြောင်းအရာ များတွင် အောက်လွတ်တော်သည် အထက်လွတ်တော်ထက်ပို၍ လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိပါသည်။ လွတ်တော်သည် တစ်နှစ်လျှင် သာမန်အားဖြင့် ရက်ပေါင်း ၁၅၀ အစည်းအဝေးကျင်းပပြီး နှစ်စဉ် ဇန်နဝါရီလတွင် အစည်းအဝေးစတင်ပါသည်။ လိုအပ်လျှင် အစိုးရအဖွဲ့၏ဆုံးဖြတ်ချက် ဖြင့် အထူးအစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူကျင်းပပါသည်။

၇။ အောက်လွတ်တော်ကို သက်တမ်းကာလအတွင်းတွင် ဖျက်သိမ်းနိုင်ပါသည်။ အထက် လွတ်တော်ကို ဖျက်သိမ်းနိုင်ခြင်းမရှိပါ။ အောက်လွတ်တော်ကို ဖျက်သိမ်းထားသည့် ကာလ အတွင်းတွင် အထက်လွတ်တော်ကို ရပ်နားထားရပါသည်။ သို့ရာတွင် အစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ အရေးပေါ်ကိစ္စတစ်ရပ်ရပ်ဆွေးနွေးလိုလျှင် အရေးပေါ်အစည်းအဝေးခေါ်၍ အရေးပေါ်ဆုံးဖြတ်ချက်များကို အောက်လွတ်တော် ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး ၁၀ ရက်အတွင်းတွင် အတည်ပြုချက်ရယူရပါမည်။ အောက်လွတ်တော်မှ အတည်မပြုပါက ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် များသည် အလိုအလျောက် ပျက်ပြယ်ပါသည်။

၈။ လွတ်တော် ၂ ရပ်လုံးတွင် ကိုယ်စားလှယ်များကို အရွယ်ရောက်ပြီးသူတိုင်း မဲပေးသောစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ပါသည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဇွန်လတွင် Public Offices Election Law အရ နောက်ဆုံးအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ အောက်လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၄၈၀ဦး မှ ၄၇၅ ဦးသို့ လျှော့ချခဲ့ပါသည်။ ကိုယ်စားလှယ် သက်တမ်း ၄ နှစ်ကို ပြောင်းလဲ သတ်မှတ်

ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ အထက်လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေသည် ၂၄၂ ဦးရှိပါသည်။ ကိုယ်စားလှယ် သက်တမ်းမှာ ၆ နှစ်ဖြစ်ပြီး ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဝက်ကို ၃ နှစ်ပြည့်တိုင်း ရွေးကောက်တင်မြှောက် ကြပါသည်။

ဝန်ကြီးချုပ်ရွေးချယ်မှုစနစ်

၉။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရဝန်ကြီးချုပ်သည် ဂျပန်နိုင်ငံလွတ်တော် (ဒိုင်းယက်) အမတ် ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဲအများဆုံးရရှိသောပါတီမှ ရွေးချယ်ရမည်ဖြစ်ကာ ဝန်ကြီးချုပ် အသစ်ခန့်အပ်မှုကို ဂျပန်ဧကရာဇ်မှ ခန့်အပ်ပါသည်။ အစိုးရအဖွဲ့နုတ်ထွက်လျှင် လွတ်တော် ကို ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ခေါ်ယူရမည်ဖြစ်ပြီး လွတ်တော်သည် အခြားလုပ်ငန်းတာဝန် များထက် ဝန်ကြီးချုပ်ခန့်ထားရေးကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ရပါသည်။ သမိုင်းစဉ် တစ်လျှောက်လုံးတွင် ဝန်ကြီးချုပ်သည် များသောအားဖြင့် အောက်လွတ်တော်၏ အင်အား အကြီးဆုံးပါတီ ခေါင်းဆောင်ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ကိုမူ လွတ်တော်ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ခန့်ထားနိုင်ပါသည်။ အစိုးရအုပ်ချုပ်မှု အဖွဲ့အစည်းများအပေါ်တွင် လွှမ်းမိုးနိုင်သည့် ဥပဒေပြုမှုစည်းမျဉ်းကို တည်ဆောက်ရပါသည်။ အောက်လွတ်တော်မှ ကိုယ်စားလှယ် ၅၀ ဦးက တင်သွင်းသည့် အယုံအကြည်မရှိအဆိုကို ခွင့်ပြုလျှင် အစိုးရအဖွဲ့ကို လွတ်တော်မှ ဖျက်သိမ်း နိုင်ပါသည်။ အောက်လွတ်တော်မှ တင်မြှောက်လိုသည့် ဝန်ကြီးချုပ်တစ်ဦးကို ရွေးချယ်မှုတွင် အထက်လွတ်တော်မှ တားမြစ်နိုင်မှု မရှိသလောက်ဖြစ်ပါသည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ခန့်ထားပြီး ပါကလည်း ၎င်းဝန်ကြီးချုပ်သည် ရာထူးတွင် ဆက်လက်တည်မြဲစေရန်မှာ အောက်လွတ်တော် ၏ ယုံကြည်မှုအတိုင်းသာဖြစ်ပါသည်။ ယှဉ်ပြိုင်မဲပေးစနစ်ကို အသုံးပြုလျှက် ရွေးကောက်ပွဲ တစ်ခုချင်း၌ အဖွဲ့ဝင်ဦးရေ၏ ထက်ဝက်ကိုသာ ပြန်လည်ရွေးချယ်သောကြောင့် အထက် လွတ်တော်အား ဖျက်သိမ်းခွင့်မရှိကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ အောက်လွတ်တော်ကို အယုံအကြည် မရှိအဆိုနိုင်လျှင် ဝန်ကြီးချုပ်သည် အောက်လွတ်တော်အား ၁၀ ရက်အတွင်း ဖျက်သိမ်းရမည်ဖြစ်ပြီး အစိုးရတစ်ဖွဲ့လုံးနုတ်ထွက်ရပါသည်။ လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်

ပါတီအတွင်း ဆန္ဒကွဲပြားမှုများကြောင့် ဝန်ကြီးချုပ် ဂျူနီချီရိုကိုအိဇမိသည် ၂၀၀၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၈ ရက် နေ့တွင် လွှတ်တော်ကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ခြင်းမျိုးဖြစ်ခဲ့ဖူးပါသည်။

အောက်လွှတ်တော်(The House of Representatives)

၁၀။ အောက်လွှတ်တော် (The House of Representatives) ၌ ကိုယ်စားလှယ် ၄၇၅ ဦး ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး ကိုယ်စားလှယ် ၂၉၅ ဦးသည် မဲဆန္ဒနယ်တစ်ခုချင်းစီမှ ရွေးချယ်ခံရပြီး ကိုယ်စားလှယ် ၁၈၀ သည်ဂျပန်နိုင်ငံ တစ်ခုလုံးအား မဲဆန္ဒနယ်မြေ ၁၁ ခုသတ်မှတ်၍ မဲဆန္ဒနယ်မြေတစ်ခုလျှင် ၆ ဦးမှ ၂၉ ဦးထိ အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ခံရသော သူများ ဖြစ်ပါသည်။ အောက်လွှတ်တော်တွင်အမျိုးသမီးကိုယ်စားလှယ် ၄၅ ဦး ပါဝင်ပြီး၊ ၉.၄၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါသည်။ သက်တမ်းမှာ ၄ နှစ် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် အောက်လွှတ်တော် ကို သက်တမ်းမပြည့်မီ ဖျက်သိမ်းခြင်း ပြုလုပ်ခံရနိုင်ပါသည်။

၁၁။ အောက်လွှတ်တော်၏ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မှုများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) **ရွေးကောက်တင်မြောက်ခြင်းစနစ်။** ယခုလက်ရှိရွေးကောက်ပွဲစနစ်သည် အနိုင်ရသူအကုန်ယူစနစ်နှင့် အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်ကို ပေါင်းထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ လျှို့ဝှက်မဲပေးသောစနစ် ၂ မျိုး ရှိပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးချင်းစီကို မဲဆန္ဒနယ်မြေတစ်ခုစီမှ မဲပေးခြင်းနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီတစ်ခုစီ အတွက် အချိုး ကျကိုယ်စားပြုစနစ်ဖြင့် မဲပေးခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။

(ခ) **ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံ။** အောက်လွှတ်တော်(The House of Representatives) ၏ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည် -

- (၁) ဥက္ကဋ္ဌ၊
- (၂) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊

(၃) အမြဲတမ်းကော်မတီ၊

(ကက) ကက်ဘီနက်၊

(ခခ) အထွေထွေရေးရာကော်မတီ၊

(ဂဂ) တရားရေးရာကော်မတီ၊

(ဃဃ) နိုင်ငံခြားနှင့်ကာကွယ်ရေးရာကော်မတီ၊

(ငင) ဘဏ္ဍာရေးရာကော်မတီ၊

(စစ) ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သိပ္ပံရေးရာကော်မတီ၊

(ဆဆ) ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် အလုပ်သမားရေးရာကော်မတီ၊

(ဇဇ) စိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်တောနှင့် ငါးလုပ်ငန်းရေးရာကော်မတီ၊

(ဈဈ) စီးပွားရေးနှင့် စက်မှုရေးရာကော်မတီ၊

(ညည) ကုန်းလမ်းနှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးရာကော်မတီ၊

(ဋဋ) ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၊

(ဌဌ) အခြေခံအမျိုးသားမူဝါဒရေးရာကော်မတီ၊

(ဍဍ) ဘတ်ဂျက်ရေးရာကော်မတီ၊

(ဎဎ) စာရင်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီ၊

(ဏဏ) စီမံခန့်ခွဲမှုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးကော်မတီ၊

(တတ) စည်းမျဉ်းဥပဒေနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၊

(ထထ) စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးရာကော်မတီ။

(၄) အထူးကော်မတီ၊

(၅) အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာကော်မရှင်၊

(၆) နိုင်ငံရေးကျင့်ဝတ်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကောင်စီ။

အထက်လွှတ်တော် (The House of Councillors)

၁၂။ အထက်လွှတ်တော် (The House of Councillors) တွင် ကိုယ်စားလှယ် ၂၄၂ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး ကိုယ်စားလှယ် ၉၆ ဦးမှာ အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်ဖြင့် ရွေးချယ်ခံရသော သူများ ဖြစ်ပါသည်။ ကိုယ်စားလှယ် ၁၄၆ ဦးမှာ ဂျပန်နိုင်ငံ၏ပြည်နယ် ၄၇ ခုမှ ပြည်နယ် အကြီးအသေးအလိုက် ပြည်နယ်တစ်ခုလျှင် ၂ ဦးမှ ၁၀ ဦးထိ ရွေးချယ်ခံရသောသူများ ဖြစ်ပါသည်။ အထက်လွှတ်တော်တွင် အမျိုးသမီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၃၈ ဦးပါဝင်ပြီး၊ ၁၅.၇၀ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပါသည်။ သက်တမ်းမှာ ၆ နှစ်ဖြစ်သော်လည်း ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ ထက်ဝက်ကို ၃ နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ်ပြန်၍ ရွေးချယ်တင်မြှောက်ပါသည်။

၁၃။ အထက်လွှတ်တော်၏ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်မှုများမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းစနစ်။ အထက်လွှတ်တော်အမတ် ရွေးကောက် ရာတွင် လျှို့ဝှက်မဲပေးသော စနစ် ၂ မျိုးရှိပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးချင်းစီကို မဲဆန္ဒနယ်မြေတစ်ခုစီမှ မဲပေးခြင်းနှင့် နိုင်ငံရေး ပါတီတစ်ခု စီသို့ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအတွက် အချိုးကျကိုယ်စားပြုစနစ်ဖြင့် မဲပေးခြင်း တို့ဖြစ်ပါသည်။ အထက်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အသက်သည် ၃၀ ပြည့်မီရမည်ဖြစ်ပြီး မဲပေးသူများ၏ အသက်သည် ၂၀ ပြည့်မီရမည် ဖြစ်ပါ သည်။

(ခ) ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံ။ အထက်လွှတ်တော် (The House of Councillors)

၏ ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ပုံမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(၁) ဥက္ကဋ္ဌ၊

(၂) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊

(၃) အမြဲတမ်းကော်မတီ၊

(ကက) ကက်ဘိနက်၊

(ခခ) အထွေထွေရေးရာကော်မတီ၊

(ဂဂ) တရားရေးရာကော်မတီ၊

(ဃဃ) နိုင်ငံခြားနှင့်ကာကွယ်ရေးရာကော်မတီ၊

(ငင) ဘဏ္ဍာရေးရာကော်မတီ၊

(စစ) ပညာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သိပ္ပံရေးရာကော်မတီ၊

(ဆဆ) ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေးနှင့် အလုပ်သမားရေးရာကော်မတီ၊

(ဇဇ) စိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်တောနှင့် ငါးလုပ်ငန်းရေးရာကော်မတီ၊

(ဈဈ) စီးပွားရေးနှင့် စက်မှုရေးရာကော်မတီ၊

(ညည) ကုန်းလမ်းနှင့်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးရာကော်မတီ၊

(ဋဋ) ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၊

(ဌဌ) အခြေခံအမျိုးသားမူဝါဒရေးရာကော်မတီ၊

(ဍဍ) ဘတ်ဂျက်ရေးရာကော်မတီ၊

(ဃဃ) စာရင်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီ၊

(ဏဏ) စီမံခန့်ခွဲမှု စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးကော်မတီ၊

(တတ) စည်းမျဉ်းဥပဒေနှင့်အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၊

(ထထ) စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီများ။

(၄) အထူးကော်မတီ၊

(၅) သုတေသနကော်မတီ၊

(၆) အခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာကော်မရှင်၊

(၇) နိုင်ငံရေးကျင့်ဝတ်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာကောင်စီ၊

(၈) အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး။

၁၄။ လွှတ်တော်အစည်းအဝေး ၃ ရပ်ရှိပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ ပုံမှန်အစည်းအဝေး၊ ပုံမှန် မဟုတ်သောအစည်းအဝေးနှင့် လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေးတို့ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ပြင် မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးနှင့် ကော်မတီအစည်းအဝေးတို့လည်း ရှိပါသည်။

(က) ပုံမှန်အစည်းအဝေး။ ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို တစ်နှစ်တစ်ကြိမ် ဇန်နဝါရီလ၌ ကျင်းပ၍ ရက်ပေါင်း ၁၅၀ ကြာမြင့်ပါသည်။ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌသည် အစိုးရ အဖွဲ့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် သာမန်မဟုတ်သော အစည်းအဝေးတစ်ခုကို ဆင့်ခေါ်ကျင်းပနိုင်ပါသည်။ ၄ ပုံ ၁ ပုံထက်ကျော်လွန်သော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက တောင်းဆိုပါက သက်ဆိုင်ရာလွှတ်တော်ကို အစိုးရ အဖွဲ့မှ ဆင့်ခေါ်ကျင်းပပေးရပါသည်။ ပုံမှန်မဟုတ်သော အစည်းအဝေးများကို တစ်နှစ်ကို ၁ ကြိမ်မှ ၂ ကြိမ်ထိ နွေရာသီနှင့် ဆောင်းဦးကာလများတွင် ခေါ်လေ့ရှိပါသည်။

(ခ) ပုံမှန်မဟုတ်သောအစည်းအဝေးနှင့်လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေး။ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီးစီး၍ မူလအောက်လွှတ်တော် သက်တမ်းကုန်ဆုံး သောအခါ ပုံမှန်မဟုတ်သောအစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူကျင်းပပေးရပါသည်။ အောက်လွှတ်တော်ကို အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့်ဖျက်သိမ်းပြီး ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီးနောက် ရက်ပေါင်း ၃၀ အတွင်း အထူးအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို ဆင့်ခေါ်ကျင်းပရမည်ဖြစ်ပါသည်။ အထူးအစည်းအဝေးတွင် အစိုးရအဖွဲ့ တစ်ခုလုံးနှုတ်ထွက်ပြီး ဝန်ကြီးချုပ်တစ်ဦးကို ရွေးချယ်ရပါသည်။ သာမန် မဟုတ်သောအစည်းအဝေးနှင့် လွှတ်တော်အထူးအစည်းအဝေးများ၏ကျင်းပမည့် ကာလကို လွှတ်တော် ၂ ရပ်၏သဘောတူညီချက်ဖြင့် သတ်မှတ်ရပါသည်။ ဆက်လက်၍ လွှတ်တော်ကျင်းပမည့်ကာလကို တိုးမြှင့်လိုလျှင် လွှတ်တော် ၂ ရပ်၏သဘောတူညီချက်ဖြင့် ဆက်လက်တိုးမြှင့်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ ထိုကဲ့သို့ လွှတ်တော်ကျင်းပမည့်ကာလ ရက်သတ်မှတ်ခြင်းကို လွှတ်တော် ၂ ခု သဘောတူညီချက်မရလျှင်၊ သို့တည်းမဟုတ် အထက်လွှတ်တော်မှ ဆုံးဖြတ် နိုင်ခြင်းမရှိလျှင် အောက်လွှတ်တော်၏ဆုံးဖြတ်ချက်သည် အတည်ဖြစ်ပါသည်။

(ဂ) မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးများ။ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးများသည် လွှတ်တော်အမတ်များအားလုံးတွေ့ဆုံဆွေးနွေးရသော အစည်းအဝေးများ ဖြစ် ပါသည်။ ထိုအစည်းအဝေးများ၏ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ချက်များကို စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းအရ ပြည်သူ့လူထုကို ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ထုတ်ပြန်တင်ပြကြရပါ သည်။ ဆွေးနွေးခဲ့သည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် အစည်းအဝေးတက်ရောက်သူ ၃ ပုံ ၁ ပုံမရှိပါက အစည်းအဝေးအထမြောက် အောင်မြင်ခြင်းမရှိကြောင်း သတ်မှတ်ထားပါသည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အားလုံး၏ ၃ ပုံ ၁ ပုံက အစည်းအဝေးတက်ရောက်မှသာ အထမြောက်အောင်မြင်ပြီး အစည်းအဝေး တက်ရောက်သူတစ်ဝက်ကျော်မှ သဘောတူညီမှသာလျှင် အထူးဖော်ပြထား

သော ကိစ္စရပ်များမှလွဲ၍ သာမန်အားဖြင့် ဆုံးဖြတ်ချက် အတည်ဖြစ်ပါသည်။ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးများတွင် မဲပေးနည်းစနစ် ၄ မျိုး ရှိပါသည်။ နှုတ်ဖြင့်မဲပေးခြင်း (အစည်းအဝေးတက်ရောက်သူများကို ကန့်ကွက်သူ ရှိ/မရှိ မေးသည်)၊ ထောက်ခံလျှင် ထောက်ခံကြောင်း ထိုင်ရာမှမတ်တပ်ရပ်ပြ၍ မဲပေးခြင်း၊ ဗြောင်ဆန္ဒမဲပေးခြင်း (ထောက်ခံသော် အဖြူရောင်မဲပြားပေါ်တွင် မိမိအမည်ရေးသားဖော်ပြမဲပေးခြင်း၊ ကန့်ကွက်သော် အပြာရောင်မဲပြားပေါ်တွင် မိမိအမည်ရေးသားဖော်ပြခြင်း) နှင့် ခလုတ်နှိပ်၍မဲပေးခြင်း (စုံညီအစည်းအဝေး တက်ရောက်လာသူ လွှတ်တော်အမတ်များသည် မိမိတို့ထိုင်ခုံရှေ့ရှိ မဲပေးခလုတ်ကိုနှိပ်၍ သဘောတူကြောင်း၊ သို့မဟုတ် ကန့်ကွက်ကြောင်း မဲပေးနိုင်သည်) တို့ဖြစ်ပါသည်။ အထက်လွှတ်တော်၌ ခလုတ်နှိပ်၍ မဲပေးခြင်းကို ၁၉၉၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် စတင်ပြီး အသုံးပြုခဲ့ပါသည်။ ယေဘုယျအားဖြင့် မျက်နှာစုံညီ အစည်းအဝေးများကို တနင်္လာ၊ ဗုဒ္ဓဟူးနှင့် သောကြာနေ့ နံနက်၁၀နာရီ၌ အတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့လွှတ်တော်ရုံးတွင်ကျင်းပပြီး အင်္ဂါ၊ ကြာသပတေး၊ သောကြာနေ့ နေ့လည် ၁ နာရီတွင် အောက်လွှတ်တော်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ပါသည်။

- (ဃ) **ကော်မတီအစည်းအဝေးများ။** ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များကို လွှတ်တော်အတွင်း ရှိ နိုင်ငံရေးပါတီအချိုးအစားအတိုင်း ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များကို ဖွဲ့စည်းပါသည်။ ကော်မတီအစည်းအဝေးများသည် ကော်မတီဦးရေတစ်ဝက်ကျော်တက်ရောက်မှအထမြောက်ပါသည်။ ကော်မတီ၏ဆုံးဖြတ်ချက်များသည် တက်ရောက်သော ကော်မတီဝင်ဦးရေ၏ ထက်ဝက်ကျော်ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပါသည်။ ကော်မတီအစည်းအဝေးပွဲများကို ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၏ဝင်ရောက်လေ့လာခွင့်ပြုထားသည့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ မီဒီယာသမားများမှအပ မည်သူမျှ ဝင်ရောက်လေ့လာကြည့်ရှုခွင့်မရှိကြောင်း သတ်မှတ်ထားပါသည်။ ကော်မတီဝင်များ

အတွက် ကျွမ်းကျင်သောပညာရှင်များ ခန့်အပ်ထားပြီး ၎င်းပညာရှင်များသည် ဘတ်ဂျက်၊ စာချုပ်များ၊ ဥပဒေကြမ်းများ၊ အယူခံလွှာကိစ္စရပ်များနှင့် အခြား ကိစ္စရပ်များအား အသေးစိတ်စိစစ်ရပါသည်။ ထို့အပြင် ၎င်းပညာရှင်များသည် သက်ဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် ပတ်သက်သော အစိုးရလုပ်ငန်းများကို သုတေသန ပြုလုပ်ပြီး ကော်မတီသို့ တင်ပြရပါသည်။

လွှတ်တော်နှစ်ရပ်တွင် ဆန္ဒမဲပေးခြင်းစနစ်

၁၅။ လွှတ်တော်နှစ်ရပ်လုံးတွင် ကိုယ်စားလှယ်သုံးပုံတစ်ပုံ၏ ဆန္ဒမဲဖြင့် အားလုံးသော ကိစ္စရပ်များကို ဆုံးဖြတ်နိုင်ပြီး ကော်မတီအစည်းအဝေးတွင်လည်း ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဝက် ကျော်၏ ဆန္ဒမဲဖြင့် ဆုံးဖြတ်နိုင်ပါသည်။ လွှတ်တော်များတွင် ဆုံးဖြတ်ချက်များကို အများစု ၏ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အတည်ပြုပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် သီးခြားဖော်ပြထားခြင်း မရှိလျှင် သာမန်ကိစ္စရပ်များတွင် ထောက်ခံမဲများဖြင့် အတည်ပြုပါသည်။ ထောက်ခံမဲနှင့် ကန့်ကွက်မဲအရေအတွက် တူညီနေလျှင် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် ဆုံးဖြတ်မဲကို ပေးရပါသည်။ မဲပေးစနစ် ၃ မျိုးရှိပါသည်။ ၎င်းတို့မှာ-

- (က) နှုတ်ဖြင့်မဲပေးခြင်း၊
- (ခ) မတ်တပ်ရပ်၍မဲပေးခြင်း၊
- (ဂ) ဆန္ဒမဲကတ်ပြားဖြင့် လျှို့ဝှက်မဲပေးခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။

၁၆။ ကော်မတီများတွင် တက်ရောက်သည့်ကိုယ်စားလှယ်အများစု၏ မဲရရှိမှုပေါ်မူတည်ပြီး ကိစ္စရပ်များအားလုံးကို ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ ဥက္ကဋ္ဌသည် ထောက်ခံမဲနှင့် ကန့်ကွက်မဲ တူညီနေလျှင် ဆုံးဖြတ်ချက်မဲကို ပေးရပါသည်။ ကော်မတီအစည်းအဝေးများတွင် ဆန္ဒမဲ ကတ်ပြားဖြင့် လျှို့ဝှက်မဲပေးခြင်းစနစ်ကို အသုံးမပြုဘဲ နှုတ်ဖြင့်မဲပေးခြင်းနှင့် မတ်တပ်ရပ်၍ မဲပေးခြင်းကို အသုံးပြုပါသည်။ အထက်လွှတ်တော်၏ ကော်မတီအစည်းအဝေးများတွင်

လက်ထောင်ပြုပြီးမဲပေးခြင်းကိုလည်းအသုံးပြုပြီး တစ်ခါတစ်ရံ အောက်လွှတ်တော်၏ စီမံခန့်ခွဲမှုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုရေးကော်မတီတွင်လည်း ယင်းစနစ်ကို အသုံးပြုပါသည်။

လွှတ်တော်နှစ်ရပ်သဘောထားကွဲလွဲချက်

၁၇။ ဥပဒေကြမ်းတစ်ခုကို လွှတ်တော်တစ်ခုမှ အတည်ပြုပြီးလျှင် အခြားလွှတ်တော်သို့ ပေးပို့ရပါသည်။ ၎င်းလွှတ်တော်တွင် ဥပဒေကြမ်းကို ယခင်လွှတ်တော်နည်းတူ ဆောင်ရွက် ပါသည်။ လွှတ်တော်နှစ်ရပ်လုံးသဘောတူညီ၍ အတည်ပြုလိုက်သောအခါ ထိုဥပဒေကြမ်း သည် သာမန်အားဖြင့် ဥပဒေတစ်ရပ်ဖြစ်လာပါသည်။ အောက်လွှတ်တော်တွင် အတည်ပြုပြီး သော ဥပဒေကြမ်းတစ်ခုကို အထက်လွှတ်တော်ကကန့်ကွက်ခဲ့လျှင် အောက်လွှတ်တော်သည် ပြင်ဆင်ခြင်းမပြုဘဲ ဒုတိယအကြိမ် ဆက်လက်တင်သွင်းပြီး ကိုယ်စားလှယ် ၃ ပုံ ၂ ပုံ၊ သို့မဟုတ် ယင်းထက်ပိုသော ကိုယ်စားလှယ်များထံမှ ထောက်ခံဆန္ဒမဲကို ရယူနိုင်လျှင် အထက် လွှတ်တော်မှကန့်ကွက်သော်လည်း ထိုဥပဒေကြမ်းသည်အတည်ဖြစ်ပါသည်။ အောက်လွှတ်တော် မှ အတည်ပြုပြီးသော ဥပဒေကြမ်းတစ်ခုကို အထက်လွှတ်တော်သည် ရက် ၆၀ ကာလ အတွင်း ပြန်ကြားရပါမည်။ မပြန်ကြားပါက အောက်လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုသည့်အတိုင်း အတည်ဖြစ်ပါသည်။ ရက်ပေါင်း ၆၀ ရေတွက်ရာတွင် လွှတ်တော်နားနေသည့်ရက်များ မပါဝင်ပါ။

၁၈။ အကယ်၍ လွှတ်တော်သို့တင်သွင်းသော ဥပဒေကြမ်းတစ်ခုနှင့်ပတ်သက်၍ လွှတ်တော် ၂ရပ်စလုံးက သဘောမတူညီသော ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းနိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော် ၂ ရပ်လုံးပါဝင်သော ကွန်ဖရင့်ကော်မတီတစ်ခုကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ပါသည်။ ၎င်းကွန်ဖရင့်ကော်မတီ တွင် အောက်လွှတ်တော်မှ ကိုယ်စားလှယ် ၁၀ ဦးနှင့် အထက်လွှတ်တော်မှ ကိုယ်စားလှယ် ၁၀ ဦးတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပါသည်။ လွှတ်တော်တစ်ခုစီမှ ကိုယ်စားလှယ်ဦးရေ ၃ ပုံ ၂ ပုံ တက်ရောက်မှသာလျှင် အစည်းအဝေး အထမြောက်ပြီးအရေးပါသော ဆုံးဖြတ်ချက် အတည် ဖြစ်ရန်အတွက် ကိုယ်စားလှယ် ၃ ပုံ ၂ ပုံ၏ ထောက်ခံမဲလိုအပ်ပါသည်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ၂ ဦး

ရှိပြီး အောက်လွတ်တော်မှ ၁ ဦး၊ အထက်လွတ်တော်မှ ၁ ဦး ရွေးကောက်တင်မြှောက် ပါသည်။ သဘာပတိရွေးချယ်ရာတွင်လည်း လွတ်တော် ၂ ရပ်လုံးရှိ ကိုယ်စားလှယ်များထဲမှ တစ်လှည့်စီရွေးချယ်ပါသည်။ ကွန်ဖရင့်တွင် လွတ်တော် ၂ ခု သဘောတူညီချက်မရလျှင် ကွန်ဖရင့်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌသည် ၎င်းတို့၏သက်ဆိုင်ရာလွတ်တော်သို့ အချက်အလက်များအား အစီရင်ခံစာတင်သွင်းရပါသည်။

ဂျပန်-မြန်မာလွတ်တော်အချင်းချင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်း

၁၉။ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံသည် ၁၉၅၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် သံတမန် ဆက်သွယ်ရေး စတင်ထူထောင်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများသည်လည်း တစ်နိုင်ငံ နှင့်တစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များ အပြန်အလှန်သွားရောက်ခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်သည် လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည်လည်းကောင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီး သွားရောက် ခဲ့ပါသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး Fumio Kishida သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေလတွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်လေ့လာခဲ့ပါသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ထောက်ပံ့ကူညီမှုလုပ်ငန်းစဉ်

၂၀။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီပြောင်းလဲမှုနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ စဉ်ဆက် မပြတ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်ရည်ရွယ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရှိန်အဟုန်မြင့်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲ ရေးကြိုးပမ်းမှုကို ထောက်ပံ့ပေးရန်အတွက် ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ဧပြီလတွင် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ပြီး အဓိကကျသော နယ်ပယ် ၃ ခုကို အထောက်အပံ့များပေးရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းနယ်ပယ် ၃ ခုမှာ -

- (က) ပြည်သူတို့၏ လူနေမှုဘဝအဆင့်အတန်းမြင့်မားစေရန်အတွက် ထောက်ပံ့မှု၊
(တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုမျိုးနွယ်များနှင့် ဆင်းရဲသားအလွှာများကို ထောက်ပံ့
ပေးရန်၊ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်နှင့် နယ်မြေဒေသဖွံ့ဖြိုး
တိုးတက်မှုတို့ ပါဝင်သည်။)
- (ခ) စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးကို အထောက်အကူပြုမည့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်
ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရန်နှင့် စနစ်များ တည်ဆောက်ရန်အတွက် ထောက်ပံ့မှု၊
- (ဂ) စဉ်ဆက်မပြတ် စီးပွားရေးတိုးတက်ရန်အတွက် လိုအပ်သော အခြေခံ
အဆောက်အအုံနှင့် စနစ်များတည်ဆောက်ရန် စသည့်တို့ကို ထောက်ပံ့မှုများ။

မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပေးအပ်သည့် ဂျပန်နိုင်ငံ၏ထောက်ပံ့ငွေပမာဏ (၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ခုနှစ်အထိ)

(ယူနစ် : ယန်းသန်းတစ်ရာ)

ဘဏ္ဍာရေးနှစ်	ယန်းချေးငွေ	ထောက်ပံ့မှု	နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု
၂၀၁၁	-	၄၅.၁၃	၂၁.၂၃
၂၀၁၂	၁၉၈၈.၈၁	၂၇၇.၃၆	၄၂.၀၀
၂၀၁၃	၅၁၀.၅၂	၁၉၉.၇၆	၆၇.၁၄
၂၀၁၄	၉၈၃.၄၄	၁၈၁.၈၉	၇၅.၁၈
၂၀၁၅	၁၂၅၇.၃၈	၁၇၆.၀၅	၈၇.၆၃
စုစုပေါင်း	၈၇၆၉.၈၇	၂၇၄၇.၄၃	၇၃၉.၄၈

မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အဓိကကျသော ကူညီထောက်ပံ့ရေးစီမံကိန်းများ

၂၁။ ဂျပန်နိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ အကူအညီပေးရာတွင် အဓိကကျသော ကူညီထောက်ပံ့ရေး
စီမံကိန်းများမှာ အောက်ပါအတိုင်း ဖြစ်ပါသည်-

- (က) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးစင်တာ (UNDP နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု)၊
- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုဒေသများတွင် အရေးပေါ်စားနပ်ရိက္ခာများ ထောက်ပံ့မှု စီမံကိန်း (WFP နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု)၊
- (ဂ) Mangrove (ဒီရောက်တော) စိုက်ပျိုးရေးစီမံကိန်း၊
- (ဃ) ရေဘေးသင့်ကျောင်းများ ပြန်လည်တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း (UNICEF နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု)၊
- (င) အလယ်ပိုင်းဒေသကျန်းမာရေးဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများမြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း၊
- (စ) မူလတန်းနှင့် အလယ်တန်းကျောင်းများအဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း၊
- (ဆ) ရန်ကုန်မြို့ပတ်ရထားပို့ဆောင်ရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း၊
- (ဇ) မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပေါက်မြို့နယ်တောင်ပိုင်းရှိ ဒေသကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုဆိုင်ရာစီမံကိန်း (အပိုင်း-၂)၊
- (ဈ) ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်သုတေသနဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း၊
- (ည) မိုးလေဝသရေဒါမျှော်စင်တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း၊
- (ဋ) သာကေတတံတားအသစ်တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်း၊
- (ဌ) စာတိုက်စနစ်ပြန်လည်ကောင်းမွန်ရေးလုပ်ငန်း။

၂၂။ ဒုတိယအကြိမ်အမျိုးသားလွှတ်တော်တွင် မြန်မာ - ဂျပန် လွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည် ရင်းနှီးရေးအသင်းကို အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံး၏ (၂၄.၂.၂၀၁၆) ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် ၂၁/၂၀၁၆ ဖြင့် အောက်ပါအမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ ပါသည်-

စဉ်	ကိုယ်စားလှယ်	ရာထူး
၁။	ဦးကျော်ထွေး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၈)	ဥက္ကဋ္ဌ
၂။	ဦးမောင်ကျော်ဇံ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၉)	အဖွဲ့ဝင်
၃။	ဦးနောင်နဂျာတန်၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၄)	အဖွဲ့ဝင်
၄။	ဦးဘော်ရယ်စိုးဝေ၊ ကယားပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၃)	အဖွဲ့ဝင်
၅။	ဒေါက်တာမိုးမြင့်အောင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)	အဖွဲ့ဝင်
၆။	ဦးခင်ဝင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)	အဖွဲ့ဝင်
၇။	ဦးခင်ဇော်ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၃)	အဖွဲ့ဝင်
၈။	ဦးဇော်မင်းလတ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)	အတွင်းရေးမှူး

၂၃။ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းသည် ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ဂျပန်- မြန်မာလွှတ်တော်ချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ ဂျပန်အောက် လွှတ်တော်အမတ် H.E.Mr. Kozo Yamamoto ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၈ ရက်နေ့တွင်တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် မြန်မာ-ဂျပန် လွှတ်တော်ချင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံ လွှတ်တော်ချင်းချစ်ကြည်ရေးမြှင့်တင်ပြီး နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး ပိုမိုခိုင်မြဲစေရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။

၂၄။ ယခင်ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ဂျပန်နိုင်ငံ အထက်လွှတ်တော်အမတ်နှင့် ဂျပန်-မြန်မာလွှတ်တော်ချင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr.Ichiro AISAWA ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် လက်ခံ

တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများ ဖြစ်ကြသော ဒေါက်တာတင်အောင်၊ ဦးတင်မောင်ဝင်း၊ ကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်စိုး၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဦးသန်းညွန့်၊ ဦးသာအောင်၊ ဒေါ်မိကွန်ချမ်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ ကြပြီး ဂျပန်နိုင်ငံအထက်လွှတ်တော်အမတ်နှင့် ဂျပန်-မြန်မာလွှတ်တော်ချင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေး အသင်းဥက္ကဋ္ဌ Mr.Ichiro AISAWA ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Tateshi HIGUCHI လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ဂျပန်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ လွှတ်တော်အချင်းချင်းဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည် စည်းလုံးညီညွတ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးတက်ခိုင်မြဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံ၊ ဂျပန်-မြန်မာလွတ်တော်အချင်းချင်းချစ်ကြည်ရင်းနှီးရေးအသင်း
အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး မစ္စတာခိုဇိုယာမာမိုတို၏ ကိုယ်ရေးအကျဉ်း



မစ္စတာခိုဇိုယာမာမိုတိုကို ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် မွေးဖွားခဲ့ပါသည်။ ၎င်း သည် ၁၉၇၁ ခုနှစ်တွင် စီးပွားရေးဘာသာရပ်ဖြင့် တိုကျိုတက္ကသိုလ်မှလည်းကောင်း၊ ၁၉၇၃ ခုနှစ် တွင် ကော်နယ်တက္ကသိုလ်မှလည်းကောင်း ဘွဲ့ရရှိခဲ့ပါသည်။ ၎င်းသည် ၁၉၇၁ ခုနှစ်တွင် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် အရာရှိတစ်ဦးအဖြစ် စတင်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ၁၉၈၇ ခုနှစ်တွင် ဝန်ကြီး၏ ကိုယ်ရေးအရာရှိ အဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ၁၉၉၁ ခုနှစ်တွင် Kyusyu နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်တွင် ကထိကအဖြစ်လည်း ထမ်းဆောင် ခဲ့ပါသည်။ ၎င်းသည် ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် အောက်လွတ်တော်၌ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်ခံခဲ့ရပါသည်။ ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီး ဌာန၏ ဒုတိယဝန်ကြီးအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် တရားရေးရာကိစ္စရပ်များ ကော်မတီ၏ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်

ပါတီ၏ ခရီးသွားရေးရာ သုတေသနကော်မရှင်တွင် ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အခွန်စနစ် သုတေသနကော်မရှင်တွင် အတွင်းရေးမှူးအဖြစ်လည်းကောင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါ သည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် အောက်လွှတ်တော်တွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ၈ ကြိမ် မြောက် ရွေးကောက်တင်မြောက်ခံခဲ့ရပြီး လက်ရှိတွင်လည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိပါ သည်။